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Kommunal planstrategi 2024 - 2028 
 
 
Utvalg Møtedato Saksnummer 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 21.10.2024 049/24 
Eldreråd 21.10.2024 045/24 
Klima og miljøråd 21.10.2024 054/24 
Inkluderingsråd    
Ungdomsråd 21.10.2024 042/24 
Hovedutvalg for oppvekst, kultur og levekår 22.10.2024 046/24 
Hovedutvalg for plan, teknikk og miljø 23.10.2024 182/24 
Hovedutvalg for helse, sosial og frivillighet 23.10.2024 043/24 
Kommuneplanutvalg 30.10.2024 019/24 
Formannskap 30.10.2024 135/24 
Kommunestyret 06.11.2024 116/24 
 
 
Kommunedirektørens innstilling 

Innstilling for rådene: 

Kommunal planstrategi 2024-2028 med Utfordringsbildet for Færder 2024 tas til orientering.  

  

Innstilling for hovedutvalgene: 

Kommunal planstrategi 2024-2028 med Utfordringsbildet for Færder 2024 tas til orientering.  

  

Innstilling for kommuneplanutvalget, formannskapet og kommunestyret: 

Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 10-1 vedtas Kommunal planstrategi 2024-2028 med 
Utfordringsbildet for Færder 2024.  

 
Innkomne forslag:  
Tillegg til innstilling, foreslått av Tom Mello, Høyre 
Arbeidsplassutvikling lokalt i kommunen og i regionalt samarbeid, først og fremst med Tønsberg, 
løftes inn som innsatsområde i samfunnsdelen av kommuneplanen. Arbeidet gjøres i strategisk 
næringsplan. 
  



Detaljert plan for kommuneplanens arealdel, foreslått av Gunstein Sundene, Høyre 
Fremdriftsplan for kommuneplanens arealdel legges frem som sak for kommuneplanutvalget i løpet 
av 3. kvartal 2025 
 
Vedtak som innstilling fra Klima og miljøråd, 21.10.2024 
Kommunal planstrategi 2024-2028 med Utfordringsbildet for Færder 2024 tas til orientering med 
følgende tillegg: 

Klima- og miljørådet mener det bør lages en felles plan for forvaltning av ørretførende vassdrag i 
Færder. 

Vedtak som innstilling fra Hovedutvalg for plan, teknikk og miljø, 23.10.2024 
  

Kommunal planstrategi 2024-2028 med Utfordringsbildet for Færder 2024 tas til orientering.  

Vedtak som innstilling fra Kommuneplanutvalg, 30.10.2024 
Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 10-1 vedtas Kommunal planstrategi 2024-2028 med 
Utfordringsbildet for Færder 2024.  

 
 
Protokolltilførsel fra Rødt/SVs representant J. Magdahl: 
Felleslista Rødt/SV er i det store og hele sett svært enig i det utfordringsbildet og de 
utfordringsområdene som det er skissert i sakene om planstrategi og planprogram. Felleslista vil 
imidlertid advare mot et utbyggingstempo som kan føre til uønsket stor nedbygging av «grønne 
områder». Rødt og SV vil også påpeke at en ikke vil få til en utvikling til større sosial likhet, uten en 
bevisst strategi for økonomisk utjamning,  

Vedtak som innstilling fra Formannskap, 30.10.2024 
Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 10-1 vedtas Kommunal planstrategi 2024-2028 med 
Utfordringsbildet for Færder 2024.  

 
 
Protokolltilførsel fra Rødt/SVs representant J. Magdahl: 
Felleslista Rødt/SV er i det store og hele sett svært enig i det utfordringsbildet og de 
utfordringsområdene som det er skissert i sakene om planstrategi og planprogram. Felleslista vil 
imidlertid advare mot et utbyggingstempo som kan føre til uønsket stor nedbygging av «grønne 
områder». Rødt og SV vil også påpeke at en ikke vil få til en utvikling til større sosial likhet, uten en 
bevisst strategi for økonomisk utjamning,  

Vedtak som innstilling fra Ungdomsråd, 21.10.2024 
Kommunal planstrategi 2024-2028 med Utfordringsbildet for Færder 2024 tas til orientering.  

Uttalelse: 

Ungdomsrådet synes at sakene som prioriteres er bra, og særlig sakene om forurensning i 
Oslofjorden og sosial ulikhet.  

Vedtak som innstilling fra Råd for personer med funksjonsnedsettelse, 21.10.2024 
Rehabilitering - Planprogrammet må gjenspeile at spesialisthelsetjenestens tilbud reduseres. Rådet 
er kjent med dagens rehabiliteringsplan, men poengterer viktigheten av at denne revideres med 
tydelig fokus på konsekvensen av at spesialisthelsetjenestens rehabiliteringstilbud reduseres. For 
øvrig tas Kommunal planstrategi 2024-2028 med Utfordringsbildet for Færder 2024 til orientering. 

 



Ungdomsråd 21.10.2024: 
 
Behandling: 
 
Følgende uttalelse enstemmig vedtatt. 

 
UR - 042/24 Vedtak: 
Kommunal planstrategi 2024-2028 med Utfordringsbildet for Færder 2024 tas til orientering.  

Uttalelse: 

Ungdomsrådet synes at sakene som prioriteres er bra, og særlig sakene om forurensning i 
Oslofjorden og sosial ulikhet.  

 
 
Hovedutvalg for oppvekst, kultur og levekår 22.10.2024: 
 
Behandling: 
 
Kommunedirektørens innstilling enstemmig vedtatt 

 
OKL - 046/24 Vedtak: 
Kommunal planstrategi 2024-2028 med Utfordringsbildet for Færder 2024 tas til orientering.  

 
 
Hovedutvalg for plan, teknikk og miljø 23.10.2024: 
 
Behandling: 
 
Kommunedirektørens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
PTM - 182/24 Vedtak: 
  

Kommunal planstrategi 2024-2028 med Utfordringsbildet for Færder 2024 tas til orientering.  

 
 
Hovedutvalg for helse, sosial og frivillighet 23.10.2024: 
 
Behandling: 
 
Kommunedirektørens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
HSF - 043/24 Vedtak: 
Kommunal planstrategi 2024-2028 med Utfordringsbildet for Færder 2024 tas til orientering.  

 
 
Kommuneplanutvalg 30.10.2024: 
 



Behandling: 
Protokollmerknad, foreslått av Jørn Magdahl, Felleslista Rødt/Sosialistisk Venstreparti 
Felleslista Rødt/SV er i det store og hele sett svært enig i det utfordringsbildet og de 
utfordringsområdene som det er skissert i sakene om planstrategi og planprogram. Felleslista vil 
imidlertid advare mot et utbyggingstempo som kan føre til uønsket stor nedbygging av «grønne 
områder». Rødt og SV vil også påpeke at en ikke vil få til en utvikling til større sosial likhet, uten en 
bevisst strategi for økonomisk utjamning,  

 
Kommuneplanlegger T. Myrén orienterte i saken. 

 
Votering 
Kommunedirektørens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
KOM - 019/24 Vedtak: 
Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 10-1 vedtas Kommunal planstrategi 2024-2028 med 
Utfordringsbildet for Færder 2024.  

 
 
Protokolltilførsel fra Rødt/SVs representant J. Magdahl: 
Felleslista Rødt/SV er i det store og hele sett svært enig i det utfordringsbildet og de 
utfordringsområdene som det er skissert i sakene om planstrategi og planprogram. Felleslista vil 
imidlertid advare mot et utbyggingstempo som kan føre til uønsket stor nedbygging av «grønne 
områder». Rødt og SV vil også påpeke at en ikke vil få til en utvikling til større sosial likhet, uten en 
bevisst strategi for økonomisk utjamning,  

 
 
Formannskap 30.10.2024: 
 
Behandling: 
 
Kommuneplanlegger Trond Myrén orienterte i saken. 

Kommuneplanutvalgets innstilling enstemmig vedtatt. 

Protokolltilførsel fra FRSV følger. 

 
FS - 135/24 Vedtak: 
Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 10-1 vedtas Kommunal planstrategi 2024-2028 med 
Utfordringsbildet for Færder 2024.  

 
 
Protokolltilførsel fra Rødt/SVs representant J. Magdahl: 
Felleslista Rødt/SV er i det store og hele sett svært enig i det utfordringsbildet og de 
utfordringsområdene som det er skissert i sakene om planstrategi og planprogram. Felleslista vil 
imidlertid advare mot et utbyggingstempo som kan føre til uønsket stor nedbygging av «grønne 
områder». Rødt og SV vil også påpeke at en ikke vil få til en utvikling til større sosial likhet, uten en 
bevisst strategi for økonomisk utjamning,  

 
 



Kommunestyret 06.11.2024: 
 
Behandling: 
Tillegg til innstilling, foreslått av Tom Mello, Høyre 
Arbeidsplassutvikling lokalt i kommunen og i regionalt samarbeid, først og fremst med Tønsberg, 
løftes inn som innsatsområde i samfunnsdelen av kommuneplanen. Arbeidet gjøres i strategisk 
næringsplan. 

  

Detaljert plan for kommuneplanens arealdel, foreslått av Gunstein Sundene, Høyre 
Fremdriftsplan for kommuneplanens arealdel legges frem som sak for kommuneplanutvalget i løpet 
av 3. kvartal 2025 

 
Orientering fra virksomhetsdirektør Per Ole Rønning. 

Formannskapets innstilling enstemmig vedtatt. 

Tilleggsforslag fra Tom Mello (H) enstemmig vedtatt. 

Tilleggsforslag fra Gunstein Sundene (H) enstemmig vedtatt. 

 
KS - 116/24 Vedtak: 
Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 10-1 vedtas Kommunal planstrategi 2024-2028 med 
Utfordringsbildet for Færder 2024.  

Arbeidsplassutvikling lokalt i kommunen og i regionalt samarbeid, først og fremst med Tønsberg, 
løftes inn som innsatsområde i samfunnsdelen av kommuneplanen. Arbeidet gjøres i strategisk 
næringsplan. 

Fremdriftsplan for kommuneplanens arealdel legges frem som sak for kommuneplanutvalget i løpet 
av 3. kvartal 2025. 
 
  

 
  



Vedlegg: 
Kommunal planstrategi 2024-2027 
Utfordringer Færder 2024 
Innspill og høringsuttalelser sammenfattet 
Uttalelser samlet 
Uttalelser samlet 
Uttalelser samlet 
Uttalelser samlet 
Uttalelser samlet 
Uttalelser samlet 
Kommunal planstrategi - Med spor endringer 
Kommunal planstrategi for Færder kommune 2024-2028 
Kommunal planstrategi for Færder kommune 2024-2028 
Kommunal planstrategi for Færder kommune 2024-2028 
Kommunal planstrategi for Færder kommune 2024-2028 
Kommunal planstrategi for Færder kommune 2024-2028 
Kommunal planstrategi for Færder kommune 2024-2028 
 
 
Tegninger/øvrige saksdokumenter er tilgjengelige på kommunens hjemmeside. 
 
Kortversjon 
Innen ett år etter at et nytt kommunestyre er konstituert, skal det vedtas en kommunal planstrategi, 
som ikke er en plan, men et verktøy for strategiske prioriteringer. Planstrategien skal blant annet 
vurdere om kommuneplanen bør revideres. Det foreslås å revidere både kommuneplanens 
samfunnsdel og kommuneplanens arealdel med oppstart av kommuneplanens arealdel etter vedtatt 
samfunnsdel. 

Færder kommune står overfor flere utfordringer, og kommunedirektøren foreslår fem 
hovedutfordringer som skal prioriteres; svak befolkningsutvikling, sosial ulikhet, økende andel eldre, 
nedbygging av natur og forurensning i Oslofjorden. 

Planstrategien ble sendt på høring og lå ute til offentlig ettersyn fra 12. juni til 4. september. Det kom 
inn 15 høringsuttalelser totalt. Det er foreslått noen mindre endringer i planstrategien.  
 
Innledning 
En kommunal planstrategi er ikke en plan i seg selv, men et verktøy for å gjøre strategiske 
prioriteringer og valg knyttet til kommunens planlegging. For å kunne fastsette planbehovet, er det 
viktig å ha et solid grunnlag som redegjør for og diskuterer kommunens utviklingstrekk og 
utfordringer, både når det gjelder samfunnsutviklingen i kommunen og kommunen som 
organisasjon. 

Plan- og bygningsloven stiller få krav til innhold og prosess for planstrategien, bortsett fra at 
strategien må vedtas senest ett år etter konstitueringen av kommunestyret, og at forslaget til 
strategien skal gjøres offentlig minst 30 dager før kommunestyrets vedtak. 

Den viktigste oppgaven til den kommunale planstrategien er å vurdere om kommuneplanen 
(samfunnsdel og/eller arealdel) helt eller delvis skal revideres i løpet av inneværende 
kommunestyreperiode. 

Arbeidet med kommuneplanens samfunnsdel er påbegynt, og det legges derfor opp til et parallelt 
løp med kommunal planstrategi og planprogram for samfunnsdelen. 

Historikk 

Høringsforslaget til kommunal planstrategi ble behandlet av kommuneplanutvalget 12.06.2024 i sak 
KOM 010/24.  



Kommunal planstrategi ble sendt på høring sammen med planprogrammet til kommuneplanens 
samfunnsdel i perioden 12. juni til 4. september.  
 
Faktagrunnlag 
Plan- og bygningsloven § 10-1 
 
Vurderinger 

Hovedutfordringer og innsatsområder 

Som grunnlag for den kommunale planstrategien er det utarbeidet et utfordringsbilde som dekker de 
fleste av utfordringene Færder kommune står ovenfor de neste 12 årene. Med bakgrunn i disse 
utfordringene valgt noen temaer og utfordringsområder som Færder kommune bør ha et særskilt 
fokus og innsats på i denne kommunestyreperioden. 

I forbindelse med arbeidet til den kommunale planstrategien og planprogrammet til samfunnsdelen 
har det vært avholdt kommuneplanutvalgsseminar og interne seminarer for administrasjonen. I disse 
seminarene har man presentert utfordringer innenfor en rekke virksomheter og fagtemaer, og det 
har vært drøftet hvilke hovedutfordringer Færder kommune står overfor og bør prioritere som 
innsatsområder. Basert på dette grunnlaget og høringsuttalelsene mottatt under høringen, foreslår 
kommunedirektøren følgende fem hovedutfordringer og innsatsområder i kommunestyreperioden: 

Svak og utfordrende befolkningsutvikling og uhensiktsmessig lokalisering av boliger og sosial 
infrastruktur.  

 For få barnefamilier 
 For lav boligproduksjon, og for lav andel leiligheter  
 Uhensiktsmessig lokalisering av boliger og sosial infrastruktur. 
 Lite variert boligtilbud for å tiltrekke beboere med ulike preferanser 

Sosial ulikhet og utenforskap, med særlig søkelys på barn, unge og unge voksne. 

 Sosial ulikhet 
 Unge utenfor arbeid, utdanning og opplæring 
 Barn og unges evne til å håndtere samfunnsendringene nå og i fremtiden 
 Vanskelig å prioritere helsefremmende og forebyggende tiltak som skal nå hele befolkningen 

på bekostning av individbaserte løsninger, samtidig med en økning i psykiske helseproblemer 
og livsstilssykdommer. 

Konsekvenser av økende andel eldre.  

 Antallet eldre i kommunen øker og trenden fortsetter 
 Eldre lever lenger med sykdom 
 Store rekrutteringsutfordringer i helsesektoren 
 Mangler tilrettelagte boliger for den voksende gruppa av eldre 
 Flere og mer komplekse oppgaver overføres fra spesialisthelsetjenesten til 

kommunehelsetjenesten 

Tap av natur og reduksjon av karbonrike arealer. 

 Nedbygging og fragmentering av naturarealer 
 Tap av biologisk mangfold 
 Økte klimagassutslipp ved utbygging av karbonrike arealer 

Kritisk tilstand i Oslofjorden og i lokale vassdrag. 

 Overhøsting av ressurser 
 Forurensning 



 Forsøpling 
 Utbyggingspress og naturinngrep i strandsonen 
 Dårlig vannkvalitet i fjord og vassdrag, som følge av utslipp fra avløp og avrenning fra 

landbruk 

  

Kommuneplanens samfunnsdel 

Gjeldende samfunnsdel er fra 2018, og var den første felles planen for de tidligere kommunene 
Nøtterøy og Tjøme. I planstrategien for Færder kommune 2020-2024 ble det foreslått å revidere 
kommuneplanens samfunnsdel (KPS) etter at kommuneplanens arealdel (KPA) ble vedtatt. 
Arealdelen ble vedtatt 06.09.2023, og det ble ikke tid til å revidere samfunnsdelen i forrige 
kommunestyreperiode. Kommunedirektøren foreslås derfor å revidere kommuneplanens 
samfunnsdel i denne kommunestyreperioden. Dette arbeidet er påbegynt med oppstart av 
planprogrammet for kommuneplanens samfunnsdel, som er en parallell prosess til kommunal 
planstrategi. Arbeidet er estimert ferdig og vedtatt i siste del av 2025. 

Kommuneplanens arealdel 

Kommuneplanens arealdel ble vedtatt 06.09.2023, og dette var en omfattende revisjon av de 
tidligere kommuneplankartene for Nøtterøy og Tjøme kommune. Det ble også gjennomført en 
betydelig oppdatering av strukturen og innholdet i bestemmelsene. Under arbeidet med arealdelen 
kom det frem både fra administrativt og politisk hold at det er et behov for å revidere 
kommuneplanens arealdel i inneværende kommunestyreperiode, med oppstart etter at 
kommuneplanens samfunnsdel er vedtatt. 

I sluttbehandlingen av kommuneplanens arealdeldel (KS-sak 085/23) ble det vedtatt at: «KD inntar et 
punkt om endring av arealformål fra LNF til aktuelle kategorier med bolig- og fritidsformål i allerede 
bebyggede områder ved fremlegging av forslag til planstrategi i neste kommunestyreperiode.» 

Kommunedirektøren mener at dette må følges opp i planprogrammet til kommuneplanens arealdel. 
Det foreslås en revisjon av arealdelen i planstrategien, og mer detaljer rundt revisjonen av arealdelen 
hører hjemme i planprogrammet. 

  

Kommunens øvrige planbehov 2024-2028 

I planstrategien ligger det en tabell med oversikt over gjeldende planer i Færder kommune. Det 
fremgår også av tabellen om disse planene har et revisjonsbehov. Av overordnede planer foreslås det 
å revidere Strategisk næringsplan for Færder kommune. Videre foreslås det å revidere Klima- og 
energiplanen. 

I tillegg til å revidere eksisterende planer, foreslås det nye planer og det foreslås å slå sammen 
eksisterende planer. Av planer som det ikke er vedtatt skal utarbeides, foreslås det å lage en 
kulturplan, kommunedelplan for Kaldnes vest, og forvaltningsplaner for sikrede friluftsområder. I 
tillegg er det søkt om og bevilget midler fra Miljødirektoratet for planvask av planer som er i konflikt 
med naturverdier. 

Representantforslag om arealnøytralitet 

I kommunestyret den 20. mars 2024 ble det fremmet følgende representantforslag om 
arealnøytralitet: 

1. Færder kommune oppfyller Naturavtalen, ved å stanse og reversere tapet av natur. 
2. Kommunedelplan for naturmangfold utarbeides i inneværende periode. 
3. Færder etablerer mål om å bli arealnøytral 
4. Færder kommune kartlegge sine naturverdier og fører et naturregnskap 



5. Forbruk av natur i Færder begrenses og preger kommunenes arealforvaltning 

Kommunestyret fattet følgende vedtak (026/24): «Forslaget oversendes kommuneplanutvalget for 
utredning og behandling som en del av planstrategien.» 

Punkt 1, 3, og 5 er å anse å gå utover formålet med planstrategien ved at de er å anse som mål eller 
tiltak. Det vil være mer hensiktsmessig at de følges opp i arbeidet med kommuneplanens 
samfunnsdel hvor «Nedbygging av natur og reduksjon av karbonrike arealer» er løftet som 
hovedutfordring og innsatsområde i kommuneplanens samfunnsdel. Forslaget om å utarbeide en 
kommunedelplan for naturmangfold, er imidlertid et tema for kommunal planstrategi. 

En kommunedelplan for naturmangfold, beskrives av Miljødirektoratet som et «kunnskapsgrunnlag 
og verktøy i kommunens arbeid med å ivareta naturmangfold». Med bakgrunn i at temaet løftes 
frem i kommuneplanens samfunnsdel, mener kommunedirektøren at formålet med en slik plan kan 
ivaretas i selve arbeidet med kommuneplanens samfunnsdel, ved at det der blant annet 
fastsettes  mål og oppgaver. 

For å få størst mulig nytteverdi av slik kommunedelplan, bør den være retningsgivende for 
kommuneplanens arealdel. Dette fordrer at kommunedelplanen vedtas før arbeidet med 
kommuneplanens arealdel påbegynnes. Dette vil i så fall medføre en forsinket oppstart av revisjon av 
kommuneplanens arealdel. 

En utarbeidelse av en kommunedelplan for naturmangfold, vil også kreve store administrative 
ressurser, og vil kunne føre til forsinkelser og fremtvinge nedprioritering av andre arbeidsoppgaver, 
herunder framdrift i kommuneplanens samfunnsdel og kommuneplanens arealdel. 

Til punkt 4, som naturlig hadde gått inn under arbeidet med en kommunedelplan for naturmangfold, 
er Færder kommune i en god situasjon angående kunnskapsgrunnlag. Alle landområdene i 
kommunen er kartlagt etter Miljødirektoratets instruks (Natur i Norge, NiN). Kartleggingen for 
Nøtterøy ble publisert i 2021, og kartleggingen for Tjøme ble publisert i 2022. 

På denne bakgrunn anbefaler ikke kommunedirektøren at det utarbeides en kommunedelplan for 
naturmangfold i denne kommunestyreperioden. Det anbefales at det gjøres en ny vurdering i neste 
kommunale planstrategi, eventuelt at det gjøres en ny vurdering etter at kommuneplanens 
samfunnsdel er vedtatt. 

Høring: 

Planstrategien ble sendt på høring sammen med planprogrammet til kommuneplanens samfunnsdel 
og lå ute til offentlig ettersyn fra 12. juni til 4. september. Kommunen mottok 15 høringsinnspill.  

Høringsuttalelsene er oppsummert og kommentert i vedlegg «Innspill og høringsuttalelser 
sammenfattet» og høringsuttalelsene kan leses i sin helhet i vedlegg «Uttalelser samlet».  

Høringsuttalelsene bærer preg av å være generelle og omhandler temaer som er viktige i det videre 
arbeidet med samfunnsdelen, og ikke til selve planstrategien eller planprogrammet. Nedenfor følger 
en kort oppsummering av innspillet med kommunedirektørens vurdering knyttet til planstrategien.  

  

Statsforvalteren i Vestfold og Telemark 

Statsforvalteren har gitt en grundig høringsuttalelse. Av det som er sentralt for planstrategien 
beskrives her.  

Planvask: 

De positive til at kommunen skal gjennomføre planvask. De ønsker at fokuset ikke bare skal være på 
natur, men at andre nasjonale interesser som jordvern også skal vurderes.  



Kommunedelplan for Naturmangfold: De har ikke har motforestillinger til at kommunen ikke lager en 
egen kommunedelplan for naturmangfold, men påpeker at forhold knyttet til restaurering og skjøtsel 
av naturmangfold ikke synes å bli ivaretatt i kommuneplanens samfunnsdel.  

Boligsosialloven: 

Det boligsosiale arbeidet mener de skal drøftes i kommunal planstrategi.  

Gravplassmelding: 

Anbefaler at det utarbeides en gravplassmelding (temaplan) der blant annet det forventede 
arealbehovet for gravplassene i kommunen blir vurdert.  

Jordvernstrategi: 

Mener at kommunen bør vurdere å utarbeide en kommunal jordvernstrategi for å redusere 
omdisponeringen av dyrka jord.  

Kommunedirektøren sin vurdering:  
Innspillet om planvask tas til orientering. Dette vil det bli jobbet videre med i kommuneplanens 
samfunnsdel og arealstrategien. Kommunedirektøren tar innspillet om kommunedelplan for 
naturmangfold til orientering. Det vil bli jobbet med dette temaet i kommuneplanens samfunnsdel 
under innsatsområdet «Tap av natur og karbonrike arealer». Kommunedirektøren har drøftet 
boligsosiale problemstillinger i dokumentet «Utfordringsbilde 2024». Gravplassmyndigheten i Færder 
har utarbeidet en gravplassmelding i 2022. Kommunedirektøren anser ikke omdisponering av dyrket 
og dyrkbar jord som en stor utfordring, da det i liten grad har blitt omdisponert jordbruksarealer de 
siste årene. Det er derfor ikke foreslått å utarbeide en kommunal jordvernstrategi. 
Kommunedirektøren vil uansett påpeke at strategier holdes utenfor planprogrammet til kommunen.  
  

Vestfold fylkeskommune 

Vestfold fylkeskommune har gitt en grundig høringsuttalelse. Av det som er sentralt for 
planstrategien har de opplyst om at arbeidet med interkommunal plan for gange, sykkel og 
kollektivtransport vil starte opp igjen. Fylkeskommunen er positive til en felles næringsplan med 
Tønsberg og ønsker at landbruket inkluderes som et tema i denne planen. De skriver også at de 
støtter kommunen i at det er behov for å revidere forvaltningsplanene for statlig sikrede 
friluftsområder.  

Kommunedirektøren sin vurdering:  
Kommunedirektøren tar dette til orientering. Næringsplanen vil ikke bli en felles plan for Tønsberg og 
Færder kommune, men innspillet om at landbruket bør tas inn i næringsplanen vil vurderes i arbeidet 
med næringsplanen.  

Fiskeridirektoratet 

Fiskeridirektoratet støtter kommunens fokus på innsatsområdene 4 og 5, og er positive til planene 
om å gjennomgå reguleringsplaner (planvask). De håper Færder kommune anerkjenner betydningen 
av eksisterende marine næringer og viktigheten av å sikre bærekraftige utviklingsmuligheter. En klar 
strategi for utvikling og arealbruk i kystsonen kan bidra til å redusere konflikter og gi tydelighet for 
fremtidig utvikling. 

Kommunedirektøren sin vurdering:  
Kommunedirektøren tar dette til orientering. I arbeidet med kommuneplanens samfunnsdel under 
innsatsområde «Kritisk tilstand i Oslofjorden og i lokale vassdrag» vil det være naturlig å jobbe med 
strategi for utvikling og arealbruk i kystsonen.  
 
Direktoratet for mineralforvaltning 



Ingen innspill som går direkte på planstrategien, men et ønske om at kommunen vurderer 
massehåndtering helhetlig i plansammenheng.  

Kommunedirektøren sin vurdering:  
Massehåndtering er et tema i større utbyggingsprosjekter i kommunen, og det jobbes med dette 
temaet i kommunen. Det vil ikke bli laget en massehåndteringsplan.  

Norges vassdrags- og energidirektorat (NVE) 

NVE anbefaler at kommunen identifiserer tidligere vedtatte arealplaner som, med dagens kunnskap 
om klimaendringer, naturfare og vassdragsmiljø, ikke ville blitt godkjent for utbygging.  

Kommunedirektøren sin vurdering:  
Kommunal planstrategi omhandler ikke detaljreguleringsplaner. Innspillet tas til orientering. 
Kommunen skal gjennomføre planvask med hensyn til natur. Noe av dette vil overlappe med hensyn i 
NVE sitt innspill. Dette vil også være temaer som er sentrale i arbeidet med kommuneplanens 
arealdel.  

Mattilsynet 

Mattilsynet har ingen kommentarer til planstrategien, men imøteser revisjon av Hovedplan vann og 
avløp i 2026.  

Kommunedirektøren sin vurdering:  
Tatt til orientering 

vStatens vegvesen 

Uttalelsen er generell, og de er opptatt av temaer som samordnet areal- og transportplanlegging, 
nullvisjonen, tilstrekkelig veikapasitet og tilrettelegge og planlegge for klima og det grønne skiftet.  

Kommunedirektøren sin vurdering:  
Kommunedirektøren oppfatter ikke Statens vegvesen til å ha noen innvendinger mot planstrategien. 
Kommunen tar innspillet til orientering, og vil fortsette arbeidet med disse temaene i planleggingen.  

Loggen kystlag 

Opptatt av den økologiske krisen i Oslofjorden og mener kommunen har et ansvar for å følge opp 
tiltak som å bygge renseanlegg for nitrogen og redusere avrenningen fra landbruket.  

Kommunedirektøren sin vurdering:  
Kritisk tilstand i Oslofjorden og i lokale vassdrag er løftet som et innsatsområde i kommunal 
planstrategi og i planprogrammet til kommuneplanens samfunnsdel.  

Færder råd for personer med funksjonsnedsettelse 

Rådet oppfordrer sterkt til at FNs konvensjon om rettighetene til personer med nedsatt 
funksjonsevne (CRPD) tas inn i kommunens planstrategi.  

Kommunedirektøren sin vurdering:  
CRPD foreslås ikke tatt inn i planstrategien eller løftet som et eget innsatsområde. Selv om CRPD ikke 
løftes som eget innsatsområde, vil temaet være viktig i de fleste kommunale planer, og vil bli 
integrert i relevant planarbeid.   

Leganger Hansens Legat    

Leganger Hansens Legat mener det er et gap mellom hovedutfordringene og selve planene i 
planstrategien. Videre skriver de at kommunen bør jobbe med å øke tilbudet av egnede og rimelige 
seniorboliger. De ønsker også en transportplan som sikrer transporttilbud for eldre, og andre deler av 
befolkningen uten bil og sertifikat. De ønsker at «Leve hele livet» løftes som en overordnet plan som 
ikke ligger under helse. Det er også et ønske at seniorer tas inn i innsatsområde om utenforskap.  



Kommunedirektøren sin vurdering:  
Kommunedirektøren kan se at planporteføljen og innsatsområdene ikke nødvendigvis henger direkte 
sammen, men dette er noe kommunen jobber kontinuerlig med. Temaet seniorboliger vil være 
sentralt innenfor innsatsområde 1 «Svak og utfordrende befolkningsutvikling og uhensiktsmessig 
lokalisering av boliger og sosial infrastruktur». Kommunedirektøren foreslår ikke en egen 
transportplan, men dette temaet vil være sentralt for flere av innsatsområdene i arbeidet med 
kommuneplanens samfunnsdel. «Leve hele livet» vil løftes opp til overordnede planer og vil bli 
erstattet med Bu trygt heime. I innsatsområde angående utenforskap blant barn og unge er det ikke 
ønskelig å legge inn seniorer. Kommunen scorer dårligere enn landsgjennomsnittet på dette feltet, 
og det er ønskelig at det satses ekstra på denne gruppen.  

Hvasser og Brøtsø Vel, Nordre Brøtsø Vel og Ormelet Vel 

Innspill på veistrekninger på Tjøme hvor det bør anlegges gang- og sykkelsti. I tillegg er det innspill på 
ny veitrase forbi Ormelet. 

Kommunedirektøren sin vurdering:  
Dette er ikke et tema for planstrategien, men vil bli vurdert i arbeidet med arealstrategien.  

Treindustriens Landsforening 

Innspillet fra Treindustriens landsforening går ikke direkte på planstrategien, men tar for seg temaer 
som kommunen må jobbe videre med i arbeidet med kommuneplanens samfunnsdel.  

Kommunedirektøren sin vurdering:  
Tas til orientering.  

Forum for Natur og Friluftsliv i Vestfold 

Mener at kommunen må utarbeide en kommunedelplan for naturmangfold, og at dette utføres før 
vedtak av ny arealdel. De er positive til at kommunen skal utføre planvask, revidere klima og 
energiplanen og at kommuneplanens arealdel skal revideres. Videre ønsker de at kommunens 
frivillighetsstrategi bør revideres hvert 4 år, og at kommunen skal utarbeide en egen plan for 
friluftsliv. De har også et ønske om at kommunen skal bli arealnøytral og at det er behov for en 
oversikt over områder som er egnet for naturrestaurering.  

Kommunedirektøren sin vurdering:  
Kommunedirektøren mener at innholdet i en kommunedelplan for naturmangfold i stor grad vil bli 
sikret gjennom kommuneplanens samfunnsdel da dette er løftet som ett av fem sentrale temaer. 
Ytterligere behov vil bli synliggjort i kommuneplanens samfunnsdel. Kommunen har lagt inn at 
frivillighetsstrategien skal revideres ved behov og mener dette er tilstrekkelig. Kommunedirektøren 
mener ikke det er behov for en egen plan for friluftsliv, og viser til at kommunen er involvert i 
fylkeskommunen sitt arbeid med en plan for friluftslivets ferdselsårer. Det legges opp til at planen vil 
ha en fellesdel og egne deler for hver kommune. Temaet arealnøytralitet og naturrestaurering vil 
være sentrale i arbeidet med kommuneplanens samfunnsdel under innsatsområde «Tap av natur og 
karbonrike arealer».  

Veierland velforening 

Foreslår to konkrete punkter til innsatsområde «Svak og utfordrende befolkningsutvikling og 
uhensiktsmessig lokalisering av boliger og sosial infrastruktur»:   

- Lite differensiert boligtilbud for å tiltrekke flere beboere med ulike preferanser 
- Aldring og redusert befolkning og utfordring å opprettholde infrastruktur i utkantstrøk 

I tillegg har de foreslått en tekst til underteksten til punktene: «Kommunens beboere har ulike 
preferanser og variasjon i boligtyper kan øke attraksjonen for flere innflyttere til kommunen.» 



Kommunedirektøren sin vurdering:  
Under innsatsområdet «Svak og utfordrende befolkningsutvikling og uhensiktsmessig lokalisering av 
boliger og sosial infrastruktur» foreslår kommunedirektøren at følgende punkt legges inn: «Lite 
variert boligtilbud for å tiltrekke beboere med ulike preferanser». I tillegg foreslår 
kommunedirektøren å legge inn følgende tekst i forklaringsteksten: «Det er også behov for å utvikle 
et mer variert boligtilbud som tiltrekker seg beboere med ulike preferanser.»  

Kommunedirektøren foreslår ikke å legge inn det siste punktet, men mener dette vil være en 
utfordring som det er naturlig at inngår i arbeidet med både innsatsområde «Svak og utfordrende 
befolkningsutvikling og uhensiktsmessig lokalisering av boliger og sosial infrastruktur» og 
innsatsområde «Økende andel eldre».  

Naturvernforbundet 

De er positive til at kommunen har løftet frem «Nedbygging av natur og karbonrike arealer» og 
«Kritisk tilstand i Oslofjorden og i lokale vassdrag» som hovedutfordringer, men mener at 
utfordringen knyttet til klimaendringene burde vært løftet. De er positive til at kommunen skal utføre 
planvask, men ønsker at kommunen skal lage en kommunedelplan for naturmangfold. I 
planstrategien savner de at kommunen drøfter behovet for å utarbeide arealregnskap eller 
naturregnskap, og mener kommunen burde ha en ambisjon om å være arealnøytral. I tillegg savner 
de naturrestaurering og en oversikt over egnede områder som et tema i planstrategien.  

Kommunedirektoren sin vurdering: Kommunedirektøren mener at innholdet i en kommunedelplan 
for naturmangfold i stor grad vil bli sikret gjennom kommuneplanens samfunnsdel, da dette er løftet 
som ett av fem sentrale temaer. Ytterligere behov vil bli synliggjort i samfunnsdelen. Arealregnskap 
og naturregnskap jobbes med både regionalt og nasjonalt, og kommunen vil følge med og bidra i 
dette arbeidet der det er behov. Temaene arealnøytralitet og naturrestaurering vil være sentrale i 
arbeidet med kommuneplanens samfunnsdel under innsatsområde «Tap av natur og karbonrike 
arealer». 

Endringer i planstrategien etter høring: 

Det er foretatt få endringer i selve planstrategien etter høringen. Endringer som er gjort i 
dokumentet kan sees i vedlegg «Kommunal planstrategi med spor endringer». De største endringene 
som er gjort i dokumentet berører innsatsområdene. Her er det tatt inn et nytt punkt under 
innsatsområde «Svak og utfordrende befolkningsutvikling og uhensiktsmessig lokalisering av boliger 
og sosial infrastruktur». I tillegg er det ryddet noe opp i formuleringene for innsatsområde «Tap av 
natur og karbonrike arealer». Innholdet er ikke endret, men begrepene i punktene er mer presise og 
på samme nivå som de øvrige. 

I planlisten har man lagt til planen Helhetlig boligplan. Arbeidet med denne er startet opp både 
gjennom «Boligsosial plan» og kommuneplanens samfunnsdel under innsatsområdene «Svak og 
utfordrende befolkningsutvikling og uhensiktsmessig lokalisering av boliger og sosial infrastruktur» 
og «Konsekvenser av økende andel eldre».  

Planen «Leve hele livet» erstattes med Bu trygt heime og løftes opp som en overordnet plan som 
gjelder for alle virksomhetene.  

Veteranplanen er også lagt til listen over gjeldende planer. 

Konklusjon 
Kommunedirektøren anbefaler å vedta Kommunal planstrategi 2024-2028 med Utfordringsbilde for 
Færder 2024.  
 
  

 
 


